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 بوی ماه مهر با
چاشنی فقر!

بحران امکانات، در حال بلعیدن آموزش و پرورش 
ایران است

ادامه در صفحه  2

 راه های غیرقیمتی کاهش مصرف و
بهبود تراز بنزین 

مساله تراز سوخت خودرو به ویژه بنزین، این روزها به شدت 
بالا گرفته است. برخی ادعای نادرست ناترازی را مطرح می کنند 
که کارشناسان روشن کرده اند که ناترازی نداریم. در این زمینه 
برخی می گویند مصرف در ایران بالا است و باید راهی برای آن 
در نظر بگیریم. در این زمینه نیز پاسخ داده شده است. این 
مطلب درست است که مصرف سرانه سوخت خودرو نسبت به 
برخی کشورها بالا است، ولی مصرف آن در مقایسه با کشورهای 
مشابه بالا نیست و با در نظر گرفتن ناکارایی های تحمیل شده 
به مصرف کننده از سوی نظام تصمیم گیری و اجرایی، حتی 
پایین هم هست. با این وجود اگر کاهش مصرف از راه افزایش 
کارایی باشد و فشاری بر دوش مصرف کننده وارد نیاورد بسیار 
هم عالی است. برای افزایش کارایی، لزومی ندارد قیمت افزایش 
بیابد. راه های بسیاری که برای دیگران زحمت دارد و برای مردم 
آسایش برای این کار وجود دارد. به چند نمونه اشاره می کنیم.  

راه کاهش  از کشور، یک  قاچاق سوخت  از  1. جلوگیری 
قابل توجه آمار مصرف سوخت خودرو در کشور است. اخبار 
غیررسمی، قاچاق روزانه سوخت از کشور به خارج را تا 25 
داخلی  گزارش های  در  تنها  کرده اند.  بیان  نیز  لیتر  میلیون 
کشور پاکستان، ورود روزانه نزدیک به 10 میلیون لیتر از ایران 
تایید شده است. در افغانستان نیز تا 5 میلیون لیتر در روز 
گفته شده است. ااگر همه آمار درست باشد، یعنی نزدیک 
20% مصرف کل بنزین کشور که عددی بسیار بالا است، از 
کشور به صورت قاچاق یا صادرات غیر رسمی خارج می شود. 
با جلوگیری از اینها می توان این عدد را به نفع بودجه دولت 
و  ندارد  دولت  برای  چندانی  هزینه  کار  این  کرد.  هدایت 
مسیرهای عمده آن برای دولت و نیروهای امنیتی مشخص 
است. البته اگر آنهایی که در این کار دست دارند و منافع آن 

را می برند، بگذارند. 

مرتضی عزتی سرمقاله

وزیر امور خارجه ایران درباره مذاکرات رفع تحریم ها گفت: 
»ما آمادگی آن را داریم و اگر طرف مقابل آمادگی آن را 
داشته باشد، می توانیم در سفر نیویورک شروع جدیدی از 

مذاکرات را داشته باشیم«.
به گزارش ایسنا، »سیدعباس عراقچی« وزیر امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران در گفت وگویی با اشاره به اینکه در 
برعهده  را  ایران  خارجه  امور  وزارت  تصدی  ویژه ای  دوران 
گرفته است، اظهار داشت: سیاست خارجی، کلاً کار سختی 
است و سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران به مراتب 
سخت تر است و همیشه سخت تر بوده است. ما در طول 

۴0 سال گذشته وزارت خارجه پرکاری را همیشه داشته ایم.
وی افزود: وزیر شهید »حسین امیرعبداللهیان« نیز در 
یکی از سخت ترین و دشوارترین دوره ها وزیر خارجه ایران 
بود. وقتی جنگ اوکراین آغاز شد، تبعاتی داشت و بعد از 
آن طوفان الاقصی و جنگ غزه آغاز شد که سیاست خارجی 
ما را به خودش مشغول کرد و تا این اواخر که عملیات وعده 

صادق انجام شد.
عراقچی بیان داشت: در طول این ۳5 سالی که من در 
وزارت امور خارجه مشغول بوده ام، روزی نبوده که با آرامش 
کامل گذشته باشیم. دوستان در بقیه قسمت های جمهوری 
اسلامی نیز همینطور؛ ما در این شرایط سخت واقعا آبدیده 
باید بگوییم که پوست مان کلفت شده است.  شده ایم و 

ان شاءالله با قوت ایستادیم و تلاش می کنیم.
در غزه، یک گروه کوچک در برابر یک ارتش بزرگ 

ایستادگی کرده است
وی در ادامه گفت وگو با برنامه »میدان مشق« با اشاره به 
جنگ رژیم صهیونیستی در غزه و دلیل شدت گرفتن جنایات 
این رژیم گفت: واقعیت این است که اسرائیل در غزه در 
یک باتلاق گرفتار شده است. الان تقریبا نزدیک به یک 
سال است که وارد غزه شده، جایی که به لحاظ مساحت 
دندان  تا  ارتش  با یک  و  است  بسیار کوچک  جغرافیایی 
مسلح و مجهز به پیشرفته ترین سلاح ها وارد آنجا شده با 
یک هدف که حماس را نابود کند. این هدف اعلام شده 
آن هاست. این ادعا نیست. خودشان گفتند که ما می رویم 
حماس را ریشه کن کنیم. یک سال است که آنجا دارند در 
یک محیط کوچک می جنگند. با یک گروه چریکی ولی هنوز 

نتوانستند به آنچه می خواهند برسند.
وزیر امور خارجه ادامه داد: یک گروه کوچک در برابر 
یک ارتش بزرگ و مجهز و پیشرفته که در بسیاری از ابعاد 
پوشالی بودن آن ثابت شده، ایستادگی کرده است. برای 
همین است که دارند دست و پا می زنند و رفتارهایی که 
تصور  است.  درمانده  انسان  یک  رفتار  می دهند،  نشان 
می کنند که با گسترده کردن میدان جنگ و کشاندن پای 
دیگران به آن به خصوص آمریکا و درگیر کردن جمهوری 
اسلامی می توانند از این بن بستی که در آن گرفتار شده اند، 

خارج شوند.
انفجار پیجرها اقدامی از سر استیصال بود

آنها  تله  وی گفت: ما هم کاملاً هوشیار هستیم و در 
نخواهیم افتاد. حرکاتی که آن ها انجام می دهند، به نظر من 
کاملاً از روی استیصال است. پیجرهای کوچکی را از قبل 
مواد منفجره بگذاری و منفجر کنید آن به صورت کور؛ چون 
بسیاری از این پیجرها دست مراکز امدادی و بهداشتی بوده 

و یک جورهایی ترور کور است.
عراقچی اظهار داشت: ممکن است بگوییم از نظر اطلاعاتی 

پیجرها را ردیابی کردن و در آن مواد منفجره کار گذاشتن، 
یک کار قابل توجهی است ولی در صحنه نبرد بین مقاومت 
و اسرائیل، این یک کاری از سر استیصال است که یک عده 
سرباز را نابینا کنی یا جراحاتی وارد کنید. من وقتی به این 
صحنه نبرد، از بالا نگاه می کنم، می بینم که اسرائیل از جهات 
مختلف، گرفتار شده است. هزینه اقتصادی که در سال های 
اخیر متحمل شده سرسام آور است. مشکلات اجتماعی که 
پیدا کرده؛ الان حدود ۷00 - ۸00 هزار نفر از مناطق شمال 

اسرائیل که جنوب لبنان می شود، آواره شده اند.
ترور هنیه با هدف تحریک کردن ایران برای وارد شدن به 

یک درگیری بزرگتر بود
وزیر امور خارجه ایران گفت: به نظر من اسرائیل در یک 
موقعیت بسیار سختی قرار گرفته، موقعیتی که می شود اسم 
آن را »استیصال« گذاشت و به همین دلیل به حرکت های 
هنیه  اسماعیل  ترور  می زند.  دست  این چنینی  ایضایی 
در تهران صبح روز بعد از تحلیف ریاست جمهوری، یک 
حرکت برای عصبانی کردن ما و برای تحریک کردن ما برای 
وارد شدن به یک درگیری بزرگتر بود؛ بله هزینه خودش 
را داشت هزینه انسانی داشت، یک انسان بزرگی را ترور 
کردند و قبول دارم که هزینه حیثیتی داشت ولی در برابر 
حیثیت بر باد رفته اسرائیل و ارتش اسرائیل در این جنگ، 
این ها هزینه هایی است که وجود دارد ولی حکایت از یک 
نوع استیصال از سوی اسرائیل دارد. این حرکت اخیرش در 

یکی دو روز گذشته نیز یک حرکت نوجوانمردانه است.
آمریکا تا حد بسیار زیادی شریک جنایت های اسرائیل 

است
وی افزود: آمریکایی ها همیشه پیغام می دهند. رابط ما 
سوئیس است و در این گونه موارد دیدگاه های خود را از این 
طریق مطرح می کنند. در رسانه ها هم گفتند و پیغامشان 
نکته ویژه ای نداشت. سخنگویشان هم مطرح کرد که در این 
عملیات دخالتی نداشته و از آن اطلاعی نداشتند که البته از 
نظر ما پذیرفته نیست. نمی توان این ادعاها را باور کرد که 
آن ها خبر نداشتند یا در این مسئله دخالتی نداشتند و از 

طریق رسانه ها مطلع شدند.
عراقچی گفت: آمریکایی ها تا حد بسیار زیادی شریک 
این جنایت ها هستند، هم با پشتیبانی های تسلیحاتی و 
اطلاعاتی و هم با پشتیبانی های سیاسی که انجام می دهند. 
مورد  در  امنیت  شورای  قطعنامه  جلوی  که  آمریکاست 

غزه را گرفته و بسیاری از حمایت های سیاسی دیگری که 
از اسرائیل انجام می دهد. بنابراین آمریکایی ها نمی توانند 

خودشان را از این جنایات کنار بکشند.
باید مسیرهایی را برویم که بتوانیم هزینه های تخاصم با 

آمریکا را کاهش دهیم
وزیر امور خارجه در خصوص سیاست دولت چهاردهم 
برای رفع تحریم های آمریکا اظهار داشت: ما اختلافاتی با 
آمریکایی ها داریم که برخی از آن کاملاً مبنایی است که 
ما  ندارد.  وجود  واقعاً  تخاصم  رفع  امکان  آن ها  مورد  در 
مخالف سیاست های سلطه گرانه آمریکا هستیم. ما مخالف 
حضور آمریکا در بسیاری از نقاط جهان از جمله در منطقه 
خودمان هستیم و با بسیاری از سیاست ها و زورگویی های 
آمریکا مخالف هستیم و آن ها هم با روحیه استقلال طلبانه 
و عزتمندانه جمهوری اسلامی و سیاست های ما در منطقه 
مخالف هستند. حل کامل این اختلافات ممکن است شدنی 
نباشد و یا آسان نیست یا حداقل زمانش الان نیست و یا 

برخی از آنها اصولاً اصلاً امکان پذیر نیست.
تخاصمات  رفع  اگر  که  است  این  من  نکته  افزود:  وی 
داد.  کاهش  را  هزینه هایش  می شود  نیست،  امکان پذیر 
درست است که این تخاصم وجود دارد اما مردم ما نباید هر 
هزینه ای را بپردازند و هر فشاری را نباید تحمل کنند. ما به 
عنوان مجریان سیاست خارجی باید راه هایی را اتخاذ کنیم و 
با ابزارهای مختلف مسیرهایی را برویم که بتوانیم هزینه های 

این تخاصم را کاهش دهیم.
به دنبال آغاز دور جدیدی از مذاکرات هسته ای هستیم

وی تأکید کرد: من چند روزی بیشتر از رئیس جمهور در 
نیویورک می مانم و ملاقات های بیشتری را با وزرای خارجه 
کشورهای بیشتری خواهم داشت؛ تلاش ما این است که 
دور جدیدی از مذاکرات در خصوص موضوع هسته ای آغاز 
شود. ما آمادگی آن را داریم و اگر طرف مقابل آمادگی آن 
را داشته باشد، می توانیم در همین سفر شروع جدیدی از 
مذاکرات را داشته باشیم. وزیر امور خارجه ایران در پاسخ 
به اینکه آیا طرف مقابل برای انجام مذاکرات اعلام آمادگی 
کرده یا خیر؟ گفت: پیغام هایی رد و بدل شده و یک اعلام 
آمادگی عمومی وجود دارد ولی شرایط بین المللی کنونی به 
گونه ای است که شروع مجدد مذاکرات هسته ای قداری 

سخت تر و پیچیده تر از قبل است.
وی خاطرنشان کرد: ما باید قبول کنیم که نسبت به سه 

چهار سال پیش تحولات عمده ای در عرصه بین الملل رخ 
داده که وضعیت حاصل را بسیار پیچیده تر از گذشته کرده 
و شرایط پیچیده ای است ولی امیدواریم که در این شرایط 
سخت، حداقل یک شروع دوباره ای برای مذاکرات را داشته 
باشیم. در این سفر بنده و همه همکارانم همه توان و تجربه 
خود را به کار خواهیم بست و امیدواریم خداوند هم عنایت 

کند تا بتوانیم مسیرهای جدیدی را باز کنیم.
عراقچی در پاسخ به این سوال که آیا مجوزهای لازم از 
داخل داده شده است، تأکید کرد که دیپلمات ها هیچ وقت 

بدون مجوز حرکت نمی کنند.
دیداری با وزیر خارجه آمریکا نخواهم داشت

وزیر امور خارجه در خصوص احتمال دیدار با »آنتونی 
بلینکن« وزیر امور خارجه آمریکا اظهار داشت: من در حال 
حاضر امکانی نمی بینم و به اعتقاد من الان مصلحتی هم 
اقتضا نمی کند که چنین گفت وگویی صورت بگیرد. بار قبل 
در برجام چنین دیدارها و گفت وگوهایی بود ولی الان زمینه 
مناسبی وجود ندارد؛ این نظر کارشناسی من است. جدا از 
مجوزها فکر می کنم هنوز تا رسیدن به نقطه ای که مانند 
مذاکرات قبلی امکان گفت وگو بین دو طرف وجود داشته، 

فاصله هست.
وی با تأکید بر اینکه نمی شود تجربه گذشته را نادیده 
گرفت، گفت: نمی شود توقع داشت که دوباره مانند همان 
تجربه تکرار شود. آمریکایی ها باید نشان دهند که رویکردها 
عوض شده است. اگر آن مسیری که آمریکایی ها بعد از 
خروج از برجام در پیش گرفتند آمادگی تغییر این مسیر را 
داشته باشند و بخواهند به میز مذاکره 5+1 بازگردند، ممکن 
است دوباره امکان صحبت مستقیم فراهم شود، آن هم 
پست میز مذاکره 5+1. امیدوارم شروع مجددی از مذاکره 
در این سفر آغاز شود اما ابعاد و چگونگی آن بستگی به این 

دارد که چه پیش خواهد آمد.
ابعاد دیپلماسی عمومی سفر رئیس جمهور به عراق بسیار 

فوق العاده بود
عراقچی در ادامه با اشاره به تجربه خوب دولت چهاردهم 
در سفر به عراق و دیپلماسی موفق رسمی و عمومی آن 
سفر  این  عمومی  دیپلماسی  ابعاد  واقعاً  داشت:  بیان 
بسیار فوق العاده بود. دیپلماسی رسمی آن مانند گذشته 
بود برنامه ها و موضوعات مشخص بود و در این سفر هم 
انجام شد که نتایج مثبتی هم داشت اما جنبه دیپلماسی 
شکل  به  سفر  این  که در  بود  جداگانه ای  فاز  آن  عمومی 
بود. من در یک  اثرگذار  و  دنبال شد  برجسته ای،  بسیار 
توئیت نوشتم »دیپلماسی عمومی شگفت انگیز آقای دکتر 
پزشکیان «. وی افزود: دیدگاهی بود که در این سفر غیر از 
بغداد به منطقه اقلیم کردستان نیز برویم و چندین موضوع 
بود که این اتفاق بیفتد. اولا چون تا به حال هیچ رئیس 
جمهوری از ایران به این منطقه سفر نکرده بود. ثانیا ما در 
2 سه سال گذشته مشکلات امنیتی در این منطقه داشتیم 
و عناصری در آنجا به اقدامات تروریستی دست زدند که 
البته از جاهای دیگری هدایت می شدند که منجر به یکسری 
برخوردها، حملات و توافقنامه امنیتی شد. ولی در طول 
یکسال گذشته توافق امنیتی خوب جلو رفته بود و طرف های 
مقابل ما خوب همکاری کرده بودند لذا زمینه یک مقدار 
فراهم شده بود؛ مهم تر از آن روحیه آقای پزشکیان و تسلط 
ایشان به زبان کرُدی فرصتی را در مقابل ما قرار می داد که 

بشود فضای بهتری را ایجاد کرد.

عباس عراقچی: 

وع جدیدی از مذاکرات رفع تحریم ها در نیویورک وجود دارد امکان شر
خبر

محمد باقر قالیباف: 
باید از حوادثی مانند معدن طبس جلوگیری شود

رئیس مجلس شورای اسلامی با تسلیت به خانواده های جانباختگان حادثه 
معدن طبس گفت که روز گذشته هیاتی از مجلس با مسئولیت نیکزاد نایب 

رئیس مجلس به طبس رفته تا پیگیری ها در حوزه مجلس انجام شود.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در بیست و 
هشتمین هیأت عمومی دیوان محاسبات گفت: در ابتدا به مردم و خانواده های 
داغدار در شهرستان طبس به خاطر واقعه تلخ معدن تسلیت می گویم و برای 
همه آن عزیزان از دست رفته آمرزش و مغفرت خواستارم و ان شاءالله به خانواده 

آن ها صبر و اجر داده شود.
وی افزود: وظیفه همه ما این است که درمورد این حادثه رسیدگی جدی  کرده تا 
با پیشگیری، از اینگونه حوادث تلخ جلوگیری شود. در همین راستا دیروز هیاتی با 
مسئولیت آقای نیکزاد نایب رییس مجلس به طبس عزیمت کرده و پیگیری هایی 

در حوزه مجلس شده که به مردم اطلاع رسانی می شود.
رئیس مجلس در ادامه با تبریک هفته دفاع مقدس گفت: اساسا در جنگ، 
سختی و خشونت وجود دارد اما جنگ تحمیلی برای ما یک دفاع مقدس بود؛ 
دفاع از این جهت که ما هرگز آغاز کننده این جنگ نبودیم و در مقابل یک تهاجم 

ناجوانمردانه دفاع کردیم لذا دفاع مقدس برای ما مقدس بود.
وی افزود: ما با همه وجود این دفاع را مقدس می دانستیم. این دفاع ما مبتنی 
بر ارزش ها و سنت های الهی بود و اگر امروز هم ما بخواهیم از تجربه دفاع مقدس 
در همه بخش ها و عرصه های حکمرانی استفاده کنیم، تنها راه و شرطش آن است 
که همان ارزش های دفاع مقدس را مبنا قرار داده و آن را حفظ کنیم که هیچ 
موقع آنها کهنه نمی شوند چون آن ارزش ها برخاسته از مکتب قرآن و اهل بیت 
و مبتنی بر سنت های الهی است و همین ارزش ها است که کارآمدی را به دنبال 
دارد و مشکلات را حل می کند. هفته دفاع مقدس فرصتی است که این ارزش ها 
را یاد کرده تا از آن غافل نشویم. قالیباف یادآور شد: روزی که ما جنگ تحمیلی 
را تبدیل به دفاع مقدس کردیم و ایستادیم، حداکثر ابزارمان محدود بود و با آن 
می توانستیم دشمن را مورد حمله قرار دهیم و از خودمان دفاع کنیم؛ بعُد آتش 

موثر ما کمتر از 15 کیلومتر یعنی تقریبا هیچ بود.
وی بیان کرد: اگر امروز به این مرحله رسیدیم که  قدرت نظامی ما تا این حد 
افزایش یافته است و با دقت موشک های نقطه زن داریم، ثمره همان ارزش هایی 
است که پای آن ایستادگی شد. امروز هم ما مکلف هستیم که با همین نگاه و 

باورها، به عرصه های مختلف به ویژه مسائل اقتصادی کشور توجه کنیم.
وی با اشاره به موضوع بودجه گفت: شاید زمانی که بحث بودجه مطرح شود، 
از آن به »بودجه دولت« تعبیر شود اما واقعیت آن است که بودجه سالانه عملا 
بودجه زندگی مردم است و زمانی که اقتصاد ما یک اقتصاد دولتی است، هر کدام 
از تصمیمات ما به صورت مستقیم روی زندگی مردم اثر می گذارد. باید بدانیم 
که نوع عملکرد و تصمیمات ما همه جامعه را تحت تاثیر قرار می دهد و دیوان 

محاسبات نقش مهمی در این زمینه دارد.
به  بتواند  باید  محاسبات  دیوان  کرد:  تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
درستی به تصمیم گیری های ما در بخش های مختلف جهت گیری دهد. اگر این 
گونه اتفاق افتاد و به درستی عمل شود ما می توانیم نقاط قوت و ضعف خود را 
تشخیص دهیم و بعد تلاش کنیم که آنها را اصلاح کنیم. قالیباف اظهار کرد: بنده 
و دیگر همکارانم در مجلس شورای اسلامی و همچنین مسئولان دیوان محاسبات 
باید بپذیریم که وظیفه سختی به دوش ماست و باید نسبت به این موضوع 
حساسیت داشته باشیم. امروز آنچنان که باید و شاید شفافیت لازم وجود ندارد. 
بنده تشکر می کنم از اینکه جلسه هیات عمومی دیوان محاسبات کشور به این 

گونه تشکیل می شود و اطلاع رسانی می شود و مردم در جریان قرار می گیرند.
وی گفت: مردم باید به صورت مستقیم از گزارش ها مطلع باشند و در صورت 
وجود بی انضباطی مالی همه دستگاه ها باید بدانند که عملکرد مالی آنها بررسی 
می شود و مردم انحراف و بی انضباطی مالی آنها را متوجه می شوند که این کار 

نقش مهمی در ایجاد بازدارندگی در کاهش بی انضباطی مالی دارد.
رئیس مجلس افزود: بنده در یک دوره ۴ ساله در مجلس شورای اسلامی هستم 
و سابقه اجرایی هم دارم، بر این اساس می گویم که باید گزارش های تحلیلی مبتنی 
بر عدد و رقم که در دیوان محاسبات تهیه می شود، جهت گیری شده و به صورت 
موضوعی اولویت بندی شود چرا که هیچ چیزی به اندازه این گزارش ها در تصمیم 

سازی و تصمیم گیری مسئولان رده اول کشور اثرگذار نیست.

فرصت تاریخیفرصت تاریخی در نیویورک در نیویورک
پزشکیان مناسبات روابط خارجی را تغییر می دهد؟پزشکیان مناسبات روابط خارجی را تغییر می دهد؟
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سناریوی تکراری حادثه
در معدن

شرح در صفحه  6

در حاشیه حادثه انفجار معدن در طبس بررسی شد

گروه حوادث - وقوع ۱۲ حادثه معدنی تنها در نیم سال نخست ۱۴۰۳، در سطح کشور منجر به فوت بیش از 
۴۴ نفر از کارگران معدن شده است. یکی از علل اصلی این حوادث، فقدان نظارت کافی بر فعالیت معادن و 

رعایت استانداردهای ایمنی از سوی کارفرمایان است.
در پی حادثه نشت گاز در یکی از کارگاه های شرکت زغال سنگ طبس در استان خراسان جنوبی حوالی 
ساعت ۲۱ شنبه  شب )۳۱ شهریور( انفجار مهیبی رخ داد. گفته می شود در حین انفجار بیش  از ۷۰ نفر 
در کارگاه استخراج این معدن زغال سنگ مشغول به  کار بودند. از این میزان تا لحظه نگارش این خبر 
دست کم ۳۱ نفر کشته، ۱۷ مصدوم هم با تلاش تیم های تخصصی امدادی نجات یافتند، و تعدادی نیز 

مفقود هستند.
به گزارش خبرآنلاین، حادثه انفجار معدن طبس ساعت ۲۱ شنبه شب به دلیل تصاعد آنی گاز متان در یکی 
از تونل های معدن زغال سنگ شرکت معدنجو رخ داد که در زمان حادثه ۶۹ کارگر در بلوک C و B این معدن 

زغال سنگ در طبس مشغول کار بودند.
با توجه به غلظت گاز در تونل ها که موجب انفجار در عمق ۲۵۰ متری به صورت ارتفاعی و ۷۰۰ متری به 

صورت مورب در معدن شده، امدادرسانی توسط هشت تیم تخصصی پنج نفره آغاز شد.
این در حالی است که حوضه زغال دار طبس با وسعت بیش از ۳۰ هزار کیلومتر مربع و ذخیره اکتشافی ۷۵.۲ 
میلیارد تن زغال سنگ کک شو و حرارتی از بزرگترین منابع زغالی ایران محسوب می شود. حادثه اخیر، 

گذشته از تلفات جانی، خسارات زیادی به صنایع کشور از جمله صنعت فولاد وارد کرد.

 محمد مخبر 
مشاور و دستیار رهبری شد

 عفو 
وین حاجی پور شر

 تکذیب ارتباط شهاد ت
رئیس جمهوری با انفجار پیجر

 با حکم
 رهبر انقلاب

چاوشی
چه نقشی ایفا کرد؟

 در کمیسیون امنیت ملی
مطرح شد
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